

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Prof. em. Kate Lorig, RN, DrPH

Director of the Stanford Patient Education Research Center / Direktorin des Stanford Patient Education Research Center

Curriculum Vitae (english)

Kate Lorig RN DrPH is Professor emerita at Stanford University School of Medicine and Director of the Stanford Patient Education Research Center. She holds a Master's degree in nursing and a doctorate in public health with a specialty in health education.

She has developed and evaluated community-based patient education programs for people with chronic conditions including arthritis, heart disease, lung disease, diabetes and AIDS. Her present research includes an Internet-based Diabetes, Caregiver, and Cancer Survivor Self-management. She is also involved in translating her work in many countries.

Curriculum Vitae (deutsch)

Kate Lorig, RN, DrPH, ist Professorin emerita an der Stanford University School of Medicine und Direktorin des Stanford Patient Education Research Center. Sie hat einen Master in Krankenpflege und einen Doktor in Public Health mit Schwerpunkt Gesundheitserziehung.

Dr. Lorig hat bürgernahe Aufklärungsprogramme für Patienten mit chronischen Erkrankungen wie Arthritis, Herz- und Lungenkrankheiten, Diabetes und AIDS entwickelt und ausgewertet. Bei ihren aktuellen Forschungsaktivitäten geht es um ein Internet-basiertes Selbstmanagement-Programm für Diabetiker, Betreuer und ehemalige Krebspatienten. Darüber hinaus ist Prof. Lorig in vielen Ländern an der Übersetzung ihrer Veröffentlichungen beteiligt.